
 

 

 

 

 

Venlo, 6-11-2014 

 

Besluitvorming Begroting 2014 – 2018 

 

Mijnheer de Voorzitter  

Vandaag behandelen we de eerste begroting van dit college.  

Ondanks de crisis hebben wij de afgelopen jaren flink geïnvesteerd in de toekomst van onze 
stad.  Al deze investeringen zijn met geld van onze burgers betaald: het is immers hun 
belastinggeld waar wij mee werken. We zijn er ook van overtuigd dat dit onze inwoners op 
termijn grote voordelen gaat opleveren. Dat dit zich op dit moment nog nauwelijks vertaalt in 
meer banen en welvaart voor onze inwoners baart ons echter wel grote zorgen. 
Werkgelegenheid, bestrijding van armoede, goede zorg in de buurt en Veiligheid zijn voor ons 
dan ook de belangrijkste thema’s  in de komende periode. Vanuit dit besef beoordelen we 
vanavond alle initiatieven en plannen die door de raad worden ingebracht en zullen we ook 
zelf een aantal initiatieven inbrengen.     

 

De begroting laat een aantal ambities zien die het college de komende jaren wil oppakken. Het 
bestrijden van eenzaamheid en armoede is daarbij een ambitie die we van harte 
ondersteunen! Ook de pilots inzake buurtbudgetten spreekt onze fractie aan. 

We gaan loslaten in vertrouwen, waarbij we er voor moeten waken dat dit loslaten niet te snel 
gebeurt en mensen over het hoofd gezien worden. Loslaten is goed, maar dit moet wel in alle 
redelijkheid en billijkheid gebeuren, zodat iedereen in Venlo deze verantwoordelijkheid voelt, 
daar mee weet om te gaan en daar een eigen en juiste invulling aan weet en kan geven.  

Dat de focus de komende jaren sterk ligt op het sociaal maatschappelijke vlak is mede 
ingegeven door de extra verantwoordelijkheden die vanuit Den Haag naar de gemeente komen 
op het gebied van maatschappelijke ondersteuning (Wmo), werk en bijstand (Wwb) en 
jeugdzorg. De gemeente Venlo ligt daarbij op koers en het sociaal vangnet is gegarandeerd. Op 
dit gebied hebben wij dan ook geen extra wensen. 

 

Zoals gezegd willen we een aantal initiatieven inbrengen.    

 

Subsidieregister 

De Pvda zou graag zien dat Venlo een openbaar subsidieregister gaat publiceren. Het plaatsen 
van zo’n register op de gemeentelijke website past bij het streven naar een goede 
dienstverlening aan burgers en bedrijven en het is goed voor de transparantie van 
gemeentelijk handelen. Hierdoor kan iedereen zien welke subsidies zijn verleend door de 



betreffende overheid en met welk doel deze zijn verstrekt. In zo'n register staan vaak de 
namen van de gesubsidieerde organisaties, de soort subsidie, de budgetten uit de begroting 
waaruit de subsidies zijn betaald en de hoogte van de verleende subsidiebedragen. De 
antwoorden die wij hierover van het college hebben ontvangen gaan ons niet ver genoeg. Wij 
dienen dan ook een motie in om per 1 januari 2015 de verleende subsidies te publiceren op de 
website, via een openbaar subsidieregister, van de gemeente Venlo.   

 

Bibliotheek  

De PvdA heeft in 2013 al gepleit voor minder forse bezuiniging op de Bibliotheek. We hebben 
daarvoor bij de begrotingsbehandeling van 2014 een amendement ingediend. Ondanks dat 
heeft de bibliotheek net een aantal bezuinigingen achter de rug  €300.000 in 2012 en €150.000 
in 2013. Dat is fors en we hebben alle waardering voor de constructieve wijze waarop de 
bibliotheek dit heeft gerealiseerd.  Nu komt daar deze bezuiniging bovenop én ontvangt de 
bibliotheek gelijktijdig niet langer de “Uitname uit het gemeentefonds”; een additionele 
korting van €12.000 oplopend naar €34.000 in 2018. Mevrouw Mertens heeft hierover in het 
sprekersplein haar zorgen toegelicht.  De laatste bezuiniging is volgens haar op te vangen door 
een stapsgewijze verhoging van het jaarabonnement ( naar € 40 in 2018). De extra bezuiniging 
van € 100.000 zal echter ten koste gaan van de goede resultaten in het volwassenonderwijs 
i.s.m. de sociale wijkteams en de samenwerking met kinderdagverblijven en scholen in het 
kader van de doorgaande leerlijn tot geletterde jongeren. We hebben tijdens de 
oordeelsvormende vergadering vooralsnog onvoldoende argumenten gehoord van het college 
om deze ombuigingen te realiseren die de bibliotheek kan oppakken. Wij willen graag de 
bibliotheek een jaar de tijd geven om in overleg met de gemeente te kijken of de voorgenomen 
bezuiniging op de exploitatie kan worden opgevangen en verder de oplossing te zoeken in de 
problematiek maatschappelijk vastgoed. Zodat de bibliotheek via de gemeente ruimte huurt 
tegen maatschappelijk tarief. Wij vragen het college of dit mogelijk is.        

 

Sport 

De Sportraad heeft aangegeven dat de verhoging van tarieven kan leiden dat verenigingen in 

zwaar weer terecht kunnen komen. Dat sluit aan bij de zorg die wij tijdens de oordeelsvorming 

hebben uitgesproken dat de ombuiging op de sport niet de verenigingen mag raken. Wij 

hebben de vraag richting college wat de bezuiniging op sport betekent voor de verenigingen in 

onze stad?  

  

Carillon 

Ooit werd door de Venlose burgerij het carillon aan de stad geschonken. De Gemeente is 
daarmee eigenaar en heeft een instandhoudingsplicht en onderhoudsplicht. Ons is niet 
duidelijk of de ombuiging gevolgen heeft voor deze instandhoudingsplicht en 
onderhoudsplicht. De Pvda fractie stelt voor om het komend jaar deze bezuiniging nog niet in 
te boeken. Wij willen deze ombuiging uitstellen met het nadrukkelijk verzoek aan het college 
om de raad te informeren wat de rol is van de gemeente en de rol van het stichtingsbestuur in 
relatie tot  instandhoudingsplicht en onderhoudsplicht van het carillon binnen het 
gemeentelijk budget.       

 



Werkconferentie 

Ter gelegenheid van de Kijk in de Wijkdag 2014, op zaterdag 3 juli jongstleden, werden 
raadsleden bijgepraat door de plaatselijke woningcorporaties. Naast een terugblik werd 
aangetoond dat voortzetting van gebiedsontwikkeling noodzakelijk is. Leefbaarheidcijfers van 
de gemeente laten zien dat investeren in Blerick hard nodig is ter voorkoming van een verder 
afglijden. De wijkanalyse 2011(gemeente Venlo) vermeldt dat in 4 van de 5 Blerickse wijken 
sprake is van zwakke wijken (te weten: Blerick Midden /Blerick Zuid /Blerick Noord en 
Klingerberg). Met name de problematiek in de buurt Vastenavondkamp Noord behoeft de 
nodige aandacht. 

De verschuiving in de wijze van gebiedsontwikkeling van fysiek naar sociaal zal de komende 
jaren doorzetten. Nieuwe spelers – particuliere sociaal ondernemers en burgerinitiatieven – 
krijgen de ruimte voor het ontwikkelen en realiseren van wat zij van belang vinden voor hun 
buurt. Dit vraagt om een faciliterende en stimulerende lokale overheid en maatschappelijke 
partners zoals woningcorporaties, maar ook sportverenigingen, zorgaanbieders, 
welzijnsstichting(en), scholen e.d.) Een gezamenlijk gedragen Stadsdeelontwikkeling Plan 
Blerick kan een drager zijn om deze ambitie ook daadwerkelijk waar te kunnen maken. 

De PvdA fractie stelt voor om met alle relevante partijen een werkconferentie 
Stadsdeelontwikkeling Plan Blerick te organiseren (á la Oolderhuuske  destijds), met als doel te 
komen tot concrete werkafspraken tussen gemeente, woningcorporaties en andere 
maatschappelijke instellingen. 

 
Greenport 
Wij als PvdA Venlo hebben hier tijdens de Oordeelsvormende vergadering al onze 
opmerkingen over gemaakt. Wij zijn constructief kritisch en zo staan wij ook ten opzichte van 
de ontwikkelingen van de Green Port campus. Lof voor de provincie die in samenwerking met 
diverse partners de stap durft te zetten, om flink te gaan investeren in dit gebied, wat zonder 
meer een enorme impuls zal geven wat betreft de werkgelegenheid voor de hele regio Venlo. 
Echter zorgen in de zin van wat gaat er op ons, als groot aandeelhoudende gemeente, 
afkomen. Wij vragen, zoals in de Provincie ook door de Gedeputeerde aan de Statenleden is 
voorgedragen, dat wij als raad tijdig, indien nodig vertrouwelijk, over de voortgang van de 
transitie op de hoogte gehouden kunnen worden. Dat wil zeggen over het samengaan van de 
drie grondbedrijven en over de eventuele te nemen verliezen en alle bijkomende gevolgen 
hiervan. 
 
Holland Casino 
Holland Casino heeft laten weten zich niet te vestigen in het Kazernekwartier. Dit besluit is 
genomen vanuit een gewijzigde bedrijfsstrategie van Holland Casino. Men gaat van een 
‘totaalpakket aan leisure en entertainment’ terug naar de core business van het ‘spelen’ (voor 
geld). Daarvoor acht Holland Casino een ligging direct aan de snelweg van wezenlijk belang.  
 
Omdat het casino nog tot uiterlijk volgend jaar september op de huidige locatie gevestigd kan 
blijven moet nu snel gezocht worden naar een nieuwe vestigingslocatie in onze gemeente. De 
PvdA dient een motie in om Holland Casino daarbij te helpen. Holland Casino is van 
toegevoegde waarde voor de recreatie en het toerisme en de PvdA wil de ruim 250 banen bij 
het casino voor Venlo en de regio behouden. Ook om die redenen dienen wij de motie in. 
 
  



Sluiting politiebureaus Blerick en Steyl 
Politiekantoor Venlo-centrum sluit op 1 januari 2016 de deuren. De politiebureau's in Blerick 
en Tegelen dreigen ook gesloten te worden. De PvdA Venlo staat voor meer veiligheid in de 
wijk (de Buurt Bestuurt) en maakt zich daar sterk voor. Wij willen daarom dat de politie in álle 
wijken aanwezig is en blijft. De aanwezigheid van de bureau's zorgen voor meer politie in de 
wijken. De bureau's zijn zichtbaar, laagdrempelig om te bezoeken en aangiftes te doen en 
zorgen voor een geruststellend gevoel. Dat willen wij niet verliezen, maar juist versterken. De 
PvdA verzoekt de burgemeester om de Politie Limburg op andere gedachten te brengen. 
 
Tenslotte 
We zullen de markt nog actiever aan moeten spreken over het beschikbaar stellen van 
werkgelegenheid voor mensen uit onze regio. We zullen alles op alles moeten zetten om 
werkgelegenheid te creëren en daar waar werk wordt geboden er voor te zorgen dat uitbuiting 
van arbeidsmigranten niet mag plaatsvinden, we zullen het beleid daarop moeten actualiseren 
en aanpassen en met name te kijken naar huisvesting en de situatie van kinderen van 
arbeidsmigranten. Beide punten zullen door de SP vandaag nog nader worden toegelicht.  
Voorzitter, De PvdA is zich er van bewust dat nieuwe, spannende maar ook kansrijke tijden zich 
aandienen en dat we moeten werken aan een bredere maatschappelijke kanteling en dat 
solidariteit een sleutelwoord gaat worden. dit past in onze kraam en zullen daaraan in 
positieve zin bijdragen waar mogelijk!  Onze dank gaat uit richting college, griffie, ambtelijk 
organisatie en iedereen die in het afgelopen jaar heeft bijgedragen aan het welslagen van onze 
gemeente.    
 


